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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Polityki Senioralnej (nr 8) 
23 lipca 2020 r. 
Komisja Polityki Senioralnej, obradująca pod przewodnictwem poseł Joanny 
Borowiak (PiS), przewodniczącej Komisji, rozpatrzyła: 

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 sierpnia do 31 grudnia 2020 r. 

W posiedzeniu udział wzięła Alicja Kaczorowska stały doradca Komisji. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Adamczuk, Elżbieta Przy-
bylska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 
Przewodnicząca poseł Joanna Borowiak (PiS): 

Otwieram 8. posiedzenie Komisji Polityki Senioralnej. Witam serdecznie wszystkich 
państwa. 
Porządek  dzisiejszego  posiedzenia  przewiduje  rozpatrzenie  projektu  planu  pracy 

Komisji na okres od 1 sierpnia do 31 grudnia 2020 r. Stwierdzam przyjęcie porządku 
dziennego oraz protokołów poprzednich posiedzeń Komisji wobec niewniesienia do nich 
zastrzeżeń.  Informuję,  że posiedzenie  będzie  prowadzone  z wykorzystaniem  środ-
ków  komunikacji  elektronicznej  umożliwiających  porozumiewanie  się  na odległość.                     
Informuję  również,  że zgłoszenia  do zabrania  głosu w dyskusji  przez  posłów należy 
wysyłać pod adres kpsn@sejm.gov.pl. 
Teraz proszę uprzejmie wszystkich członków Komisji o zalogowanie się do systemu. 

Za chwilę przystąpimy do sprawdzenia kworum. Celem potwierdzenia udziału w posie-
dzeniu Komisji uprzejmie proszę o naciśnięcie wszystko jedno którego przycisku oraz 
wysłanie. Bardzo dziękuję. Kończymy głosowanie. Uprzejmie proszę o podanie wyni-
ków. Bardzo dziękuję. Stwierdzam, że mamy kworum. Mamy 15 posłów uczestniczących 
w posiedzeniu Komisji. 
Przystępujemy zatem do realizacji porządku dziennego. Marszałek Sejmu w piśmie 

z 7  lipca bieżącego roku w związku z art. 150 ust. 1  regulaminu Sejmu zwróciła  się 
do przewodniczących komisji sejmowych o sporządzenie planów pracy komisji na okres 
od 1 sierpnia do 31 grudnia bieżącego roku. Prosiłam, żeby państwo posłowie przeka-
zywali swoje propozycje do planu pracy. Część z państwa to uczyniła. 14 lipca zostały 
do państwa posłów wysłane wiadomości mailowe z prośbą o to, żeby propozycje zgłaszać 
do 20 lipca. Propozycja planu pracy Komisji zaopiniowanego przez prezydium Komisji 
22 lipca została państwu przesłana drogą elektroniczną. Część z punktów została powtó-
rzona z poprzedniego planu wobec ich niezrealizowania w związku z epidemią korona-
wirusa. 
Jednocześnie informuję, że w dniu wczorajszym odbyło się posiedzenie prezydium 

Komisji, o czym już wspomniałam przed chwilą. Członkowie prezydium ustalili i zaak-
ceptowali przedstawiony państwu projekt planu pracy zgodnie z regulaminem Sejmu. 
Czy ktoś z państwa posłów ma uwagi do przedstawionego planu pracy? Bardzo proszę, 
pani poseł Paulina Matysiak. 

Poseł Paulina Matysiak (Lewica): 
Szanowna  pani  przewodnicząca,  mam  następującą  uwagę.  Wiem,  że termin  minął 
20 lipca. Przed chwilą wyjaśniliśmy zawiłości mailowe, dlaczego nie dostałam wiadomo-
ści. Chciałabym zaproponować, żeby w punkcie, który jest przewidziany na październik 
– chodzi o informację ministra rodziny, pracy i polityki społecznej na temat opieki insty-
tucjonalnej nad niesamodzielnymi osobami starszymi – uwzględnić temat deinstytucjo-
nalizacji, o którym rozmawialiśmy na ostatnim posiedzeniu wspólnym. Wówczas pan 
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minister Szwed powiedział, że we wrześniu będzie gotowy projekt deinstytucjonalizacji, 
więc myślę, że spokojnie możemy dopisać deinstytucjonalizację do tematu październiko-
wego. Mamy informację, że to będzie. Z tego, co widzę, do końca grudnia nie ma osob-
nego takiego tematu, a wydaje mi się, że pasuje to do październikowego posiedzenia. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca poseł Joanna Borowiak (PiS): 
Dziękuję bardzo, pani poseł, za ten głos. Mam uprzejmą prośbę, żeby pani poseł przychy-
liła się do tego, żeby jednak tego nie dopisywać. W związku z deklaracją pana ministra 
Szweda, że zostanie to wprowadzone, dajmy szansę ministerstwu. Na chwilę obecną nie 
widzę takiej potrzeby. Byłyśmy obie na wspólnym posiedzeniu Komisji. Dobrze by było, 
żebyśmy zaufali ministerstwu. Jak pani zauważyła, jest tutaj umieszczony punkt obej-
mujący informację ministra rodziny, pracy i polityki społecznej. Będziemy o tym pamię-
tali. Myślę,  jestem przekonana, że zgodnie z deklaracją złożoną przez pana ministra 
na wspólnym posiedzeniu Komisji, to się zadzieje. Ponieważ, jak już powiedziałam, plan 
pracy został zaopiniowany, jeżeli tylko informacja z Ministerstwa Rodziny, Pracy i Poli-
tyki Społecznej spłynie, z całą pewnością w trybie pilnym zostanie umieszczona w planie 
pracy Komisji. Bardzo proszę. 

Poseł Paulina Matysiak (Lewica): 
Chciałabym się odnieść. Oczywiście wierzę w zapewnienia ministerstwa, że plan powsta-
nie we wrześniu. Proszę, żeby pani przewodnicząca przychyliła się do mojej prośby, żeby 
dopisać „z uwzględnieniem deinstytucjonalizacji”, ponieważ w tym momencie punkt 
dotyczy tylko opieki instytucjonalnej. Myślę, że dobrze by było, żebyśmy porozmawiali 
na ten  temat,  ponieważ  na wspólnym  posiedzeniu,  w którym  uczestniczyli  wszyscy 
tutaj obecni, temat ten był podniesiony, ale nie uzyskaliśmy żadnych konkretów. Myślę, 
że fajnie byłoby to wpisać do planu pracy. Jeśli tego nie wpiszemy, to zapewne się tym 
nie zajmiemy. 

Przewodnicząca poseł Joanna Borowiak (PiS): 
Dziękuję, pani poseł. Bardzo proszę. O głos poprosiła teraz pani przewodnicząca Burzyń-
ska. 

Poseł Lidia Burzyńska (PiS): 
Pani przewodnicząca, szanowna Komisjo, szanowna pani poseł, bardzo to doceniam. 
Ma pani bardzo trafne spostrzeżenia, jeżeli chodzi o dopisywanie i rozszerzanie planu 
pracy na październik, który, jak powiedziała pani przewodnicząca, został już zaopinio-
wany przez prezydium. Do czego zmierzam? Również byłam na sali plenarnej, kiedy pan 
minister Szwed powiedział, że najprawdopodobniej we wrześniu, po wakacjach, będzie 
to przygotowane. Zdecydowanie stanęłabym tutaj na stanowisku, żeby nie wyprzedzać. 
Szanowna pani poseł, żyjemy w dobie pandemii, mogą być różne sytuacje. 

Przewodnicząca poseł Joanna Borowiak (PiS): 
Jest to zbyt poważna sprawa. 

Poseł Lidia Burzyńska (PiS): 
Nie chciałabym stawiać ministerstwa ani naszej Komisji w sytuacji, że w planie pracy 
jest zapisane,  że w październiku będziemy mówić o tej kwestii. Następnie np. posie-
dzenie  Komisji  będzie  20  października,  a ministerstwo  przedstawi  to 29  paździer-
nika. Zapewnienia, które złożyła pani przewodnicząca – a wiemy, że dotrzymuje słowa 
– mnie  osobiście  wystarczają. W momencie,  kiedy  kwestia  ta będzie  przedstawiona                                   
przez Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej, Komisja się tym zajmie. Dzię-
kuję bardzo. 

Przewodnicząca poseł Joanna Borowiak (PiS): 
Bardzo dziękuję, pani poseł. Pozwólmy ministerstwu przygotować informację. Traktu-
jemy poważnie to, o czym mówił pan minister Szwed. 
Szanowni  państwo,  składam  wniosek  o przyjęcie  planu  pracy  Komisji  na okres 

od 1 sierpnia do 31 grudnia 2020 r. Czy ktoś z państwa jest przeciwny przyjęciu przedsta-
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wionych propozycji do planu pracy? Nie widzę. Bardzo dziękuję. Stwierdzam, że Komisja 
przyjęła plan pracy Komisji na okres od 1 sierpnia do 31 grudnia 2020 r. 
Szanowni państwo posłowie, na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny. Zamykam 

posiedzenie Komisji. 
Informuję, że zgodnie z uchwałą Sejmu z 26 marca bieżącego roku w sprawie zmiany 

regulaminu Sejmu urzędowym stwierdzeniem przebiegu obrad z posiedzenia Komisji 
odbytego z wykorzystaniem środków komunikacji elektronicznej umożliwiających poro-
zumiewanie się na odległość jest zapis audiowizualny. Bardzo państwu dziękuję. 


